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Geachte voorzitter, college, griffier, collega raadsleden, medewerkers en 

belangstellenden; een bijzonder moment voor onze gemeente is 
aangebroken: het is de verwachting dat dit de laatste begroting is die wij 

als gemeenteraad voor een zelfstandig Ouderkerk bespreken. En dat niet 
alleen, het is ook de laatste begroting van dit College.  

 
Een moment van stilstaan, terugblikken en vooruitkijken.  

 
Allereerst willen wij stilstaan. We mogen deze vergadering beleggen in 

vrede en vrijheid. We leven in een democratie waar we de gelegenheid 
hebben ieders stem te horen en te verstaan. We hebben ruimte om als 

gemeente zelf beleid te ontwikkelen en daarin eigen accenten  aan te 
brengen. We hebben middelen om uitvoering te geven aan ons beleid. 

Misschien niet altijd zo veel als we zouden willen, maar we mogen 

constateren, juist ook met deze begroting, dat we veel hebben bereikt en 
dat de gemeente Ouderkerk haar zaken op orde heeft.  

 
Wij, als ChristenUnie zijn daar dankbaar voor. Onze dank spreken wij dan 

ook uit naar het College, het ambtelijk apparaat, griffier en onze collega 
raadsleden. Bovenal spreken wij onze dank uit naar God. Hij heeft ons 

gegeven wat wij nodig hebben. De overheid is een dienares van God, en 
zo willen wij als ChristenUnie dienstbaar zijn aan onze gemeente. 

 
Bij deze bijzondere Algemene Beschouwingen past terugblikken. 

Wij blikken terug op de afgelopen jaren en in het bijzonder op 2013. Er is 
veel gebeurd in de afgelopen jaren. Veel van het gevoerde beleid is 

daadwerkelijk zichtbaar en heeft positieve bijdragen geleverd aan onze 
gemeente. We willen daar graag aandacht aanbesteden. Daartoe nemen 

wij u mee op een rondrit door onze gemeente. We laten het papier los en 

bewegen ons door onze dorpskernen. De ChristenUnie nodigt u uit om met 
ons op stap te gaan.  

 
We dalen af van de trap en richten buiten als eerste onze blik op de 

Dorpskerk. Op 17 oktober jl. was hier de officiële start van drie dagen 
feest omdat Ouderkerk a/d IJssel 750 jaar bestaat. De ChristenUnie vindt 

het belangrijk om monumenten te bouwen en stil te staan bij belangrijke 
momenten. De herinneringsborden blijven ons wijzen op de geschiedenis 

van Ouderkerk.  
 

Het programma ‘750 jaar Ouderkerk’ is ontstaan door samenwerking van 
inwoners en gemeentebestuur. Samenwerken levert iets moois op. 

Daarom vindt de ChristenUnie buurtprojecten belangrijk. Een vraag 
daarover treft u in de bijlage.  1. 
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We blijven nog even in de buurt van het gemeentehuis en begeven ons 

naar het eerste project  direct om de hoek: het Havenfront. Op 11 april 
van dit jaar werd de officiële starthandeling verricht, waarmee eindelijk de 

realisatie een feit wordt. 
 

Blij is de ChristenUnie met het concessiecontract m.b.t. het voetveer 
Ouderkerk a/d IJssel-Nieuwerkerk en daarmee een continuering van het 

voetveer voor de komende jaren. Het Havenfront met ook de vernieuwing 
van de kaden geeft ons dorp een prachtig aanzicht en geeft nieuwe 

ontspanningsmogelijkheden. 
 

We stappen nu in de Arrivabus om onze rondrit te vervolgen. Sinds vorig 
jaar is de vervoersmaatschappij Arriva verantwoordelijk voor het 

openbaarvervoer in onze gemeente. De ChristenUnie stelt voor om niet 

alleen spitsbussen in de ochtend in te zetten maar ook in de middag vanaf 
15.00 uur. Dat biedt meer mogelijkheden om leerlingen die b.v. in Gouda 

op school gaan met het openbaar vervoer te laten reizen, in plaats van 
met het leerlingenvervoer. 2. Daarnaast willen wij dat het College zich 

inspant om de bus door de kern Lageweg te laten rijden met een halte bij 
de begraafplaats. 3. Dit is iets wat de ChristenUnie al lang wil en meer 

geluiden uit de samenleving ondersteunen deze wens.  
 

We gaan via de Dorpsstraat, naar de Abelenlaan en rijden de Zijdeweg op. 
We rijden door naar voetbalvereniging Spirit. Hier is onlangs kunstgras 

aangelegd op twee wedstrijdvelden. Eén kunstgrasveld is vervangen en 
het tweede nieuw aangelegd. De vereniging is hiermee voor de komende 

jaren verzekerd van voetbalplezier. Wij blijven het College aandacht 
vragen voor de parkeerdruk die er heerst tijdens de wedstrijdzaterdagen 

van Spirit. 4. De veiligheid mag niet in het gedrang komen. Voor de 

ChristenUnie is het van belang dat deze velden zo ‘breed mogelijk 
gebruikt worden’. Denk daarbij aan gebruik door scholen op zomerse 

dagen.  
 

We stappen weer in en gaan richting Kerkweg. Nog niet volledig open, 
maar de reconstructie is goed zichtbaar. De Kerkweg is een goed 

voorbeeld van een integrale aanpak. De ChristenUnie is daar blij mee. Net 
als met het gebruik van hoogwaardig groen, ondergrondse afvalcontainers 

en de LEDverlichting. Onze gemeente is zich bewust van het feit dat 
duurzaamheid bij ons zelf begint.  
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We rijden weer terug naar de Abelenlaan en passeren het opnieuw 

aangelegde plantsoen ‘de Maenstand’. Een duidelijke verbetering van de 
situatie en multi functioneel.  

 
Als we doorrijden passeren we links Zorgcentrum ‘Geerestein’. Geerestein 

wankelt. U ziet de spandoeken hangen. Zorgpartners heeft geconcludeerd 
dat verpleeghuiszorg of verzorgingshuiszorg in Geerestein niet meer 

mogelijk is. Een aantal ouderen is al overgeplaatst naar andere 
zorgcentra. Voor hen en voor hun familie een zware dobber en 

teleurstelling alom. Het sluiten van deze afdelingen in Geerestein heeft 
grote gevolgen. Dat wordt niet alleen duidelijk via spandoeken maar ook 

via social media. Bewoners moeten hun veilige plek achter laten en ergens 
anders weer wortelen. Op hoge leeftijd en met zorg is dat moeilijk en 

pijnlijk. De ChristenUnie wil dat ouderen zo lang mogelijk in hun eigen 

omgeving kunnen blijven. Niet in de laatste plaats omdat ook familie zo 
beter in de gelegenheid is hen te ondersteunen. Wij begrijpen dat 

Zorgpartners de eerste verantwoordelijke is, maar dragen dit College op 
om hun uiterste best te doen om zorg in Geerestein mogelijk te houden. 

Daarnaast dringen wij er bij het College op aan om er zicht op te houden 
dat het vervoer – door vrijwilligers – goed opgestart wordt en ingebed 

gaat worden in de organisatie. Zo kan mantelzorg en familiebezoek 
gegarandeerd blijven. 5.  

 
Daarnaast hebben wij ook zorg om het pand. Leegstand is nooit goed. Wij 

stellen het College dan ook voor om te bezien welke mogelijkheden hier 
nog liggen. Een voorstel is om te bekijken of hier een klantcontactcentrum 

gerealiseerd kan worden. 6.  
 

Momenteel is er een groep jongeren die op donderdagavond een ruimte 

van Geerestein gebruikt om bij elkaar te komen. Als tegenprestatie 
schenken zij koffie voor de bewoners. Als Geerestein komt te sluiten valt 

ook deze plek weg.  
 

Over jongeren gesproken: De ChristenUnie praat met alle inwoners van 
Ouderkerk en dus ook met de jongeren. Zij hebben daarbij aangegeven 

behoefte te hebben aan een JOP. Wij hebben ze uitgenodigd een 
initiatiefvoorstel te maken wat ze dan ook hebben gedaan (bijlage 2). 

Graag steunen wij dit initiatief van onze jongeren en nemen dit voorstel 
over. Wij vragen het College gehoor te geven aan dit verzoek en over te 

gaan tot inrichting van een JOP. 7. 
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Even verderop, rechts, bevindt zich de Koningin Wilhelminaschool. De 

ChristenUnie is blij dat volgend jaar nieuwbouw zal plaatsvinden. De 
gemeente is verantwoordelijk voor de huisvesting. Goede  

ontwikkeling van onze kinderen heeft alles te maken met goed onderwijs, 
in veilige en onderwijskundig verantwoordde gebouwen.  

 
De geplande huizenbouw bij de nieuw te bouwen school vinden wij 

belangrijk. Vooral dat daarbij wordt gekeken naar de mogelijkheid van 
starterswoningen. We willen zowel het inwonertal op peil houden als ook 

de voorzieningen in stand kunnen houden. Dat zullen we met elkaar 
moeten doen. Het blijft dan ook van belang om voor alle leeftijds-

categorieën woningen in de gemeente te hebben.  
 

We vervolgen onze weg en komen zo uit op de IJsseldijk Noord. Ter 

hoogte van nummer 67 ziet u de oude begraafplaats. Onlangs is hier het 
historische baarhuisje gerestaureerd en overgedragen aan de gemeente. 

We hebben een nieuwe begraafplaats in Lageweg, maar dat ontslaat ons 
niet van de plicht om de drie ‘oude begraafplaatsen’ in onze gemeente 

netjes te houden. Een begraafplaats is een plek waar zorg en respect hoog 
in het vaandel moet staan, ook als het gaat om het onderhoud.  

 
Verder rijdend over de dijk vragen wij uw aandacht voor het 

polderlandschap met zijn boerenbedrijven. Voor de ChristenUnie is het 
belangrijk dat dit polderlandschap met boerenbedrijven blijft bestaan. Het 

hoort bij onze gemeente! Niet alleen dat, maar boerenbedrijven gaan vaak 
ook van generatie op generatie. Daarmee krijgen wij als gemeente 

verantwoordelijkheid voor hen. Die verantwoordelijkheid nemen wij door 
te blijven aandringen op financiële garanties en blijvende bedrijfsvoering 

ook in het kader van het Veenweidepact. 
 

We dalen nu weer af en rijden door het buurtschap Lageweg, want we 
gaan vast uit van de nieuwe route. Ook Lageweg heeft de afgelopen jaren 

de nodige veranderingen ondergaan. We slaan linksaf de Breeweer op en 
rijden zo de wijk in die op de schop is gegaan. Strak straatwerk zorgt voor 

een gestructureerde uitstraling en voert ons zo door een mooi gekleurde 
wijk, met als middelpunt de Julianaschool. De school heeft een grote 

opknapbeurt gekregen waardoor hier weer met plezier jaren onderwijs 

kan worden genoten en gegeven. Ook hier een mooi schoolplein met een 
nieuwe inrichting en rijk voorzien van speeltoestellen. Let u ook op de 

vaste planten in bonte schakeringen. We maken zo een rondje via de hoge 
Molenerf verder de wijk in en komen via de Kaaswetering langs de rand 

van de wijk weer terug. 
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Ook bij de reconstructie Lageweg is LEDverlichting aangebracht en zijn er 

nu ondergrondse containers. Een belangrijk punt voor de ChristenUnie.  
 

Als we verder rijden kan de nieuwe begraafplaats links u niet ontgaan. De 
ChristenUnie is blij dat de tarieven voor begraven niet stijgen. Wij vragen  

uw aandacht voor het onderhoud, dat dat in eigen beheer blijft gebeuren.  
 

De gemeente Ouderkerk getuigt sterk van Vernieuwend ondernemen. 
Agrariers die – mede door het Veenweidepact – nieuwe activiteiten 

moeten ontwikkelen om het hoofd boven water te houden. De 
ChristenUnie vindt dat er vanuit het gemeentehuis meer meegedacht 

moet worden over mogelijkheden m.b.t. het Vernieuwend Ondernemen. 
College zorg dat u hierin een goede en meedenkende gesprekspartner 

bent.  

 
We passeren nu Voetbal Vereniging Gouderak die 9 november jl. officieel 

het oefenkunstgrasveld in gebruik heeft genomen. Net als 
voetbalvereniging Spirit heeft deze vereniging een (oefen) kunstgrasveld 

gekregen. Niet volledig gekregen; beide verenigingen dragen zelf hun 
financiële steentje bij, waardoor zij sterker in hun schoenen staan met het 

oog op de komende herindeling.  
 

Als we onze weg vervolgen komen we langs de Geitenwei. De sanering is 
hier voltooid, maar vertoonde al snel scheurtjes. Wij dringen er bij het 

College op aan om deze problematiek serieus te blijven nemen. Er sijpelt 
van alles de IJssel in wat er niet hoort en zelfs schadelijk kan zijn. Dit 

moet zo snel mogelijk gestopt worden. 9. 
 

Voor we verder rijden, verzoeken wij u zoveel mogelijk vooraan in de bus 

plaats te nemen gezien de komende – hoge - verkeersdrempels. Deze 
verkeersdrempels zijn aangelegd ter voorkoming van te hard rijden. Wij 

pleiten nog steeds voor een andere oplossing: College ga hierover het 
gesprek aan. 10. Als het gaat om de wegen en openbare verlichting dan 

constateren wij dat het soms te lang duurt voor er weer ‘licht’ is. Dit moet 
sneller verholpen worden. 11. 

 
We rijden nu Gouderak binnen. Rechts zien we een prachtig nieuw 

gebouw: ‘de Herbergier’. Een plek waar mensen met een vorm van 
dementie verblijven, die niet meer thuis kunnen wonen. Wellicht een 

suggestie voor Geerestein? Daarnaast is het oude gebouw van ‘de School 
met de Bijbel’ omgebouwd tot een ‘Thomashuis’; een plek waar 

volwassenen met een verstandelijke beperking begeleid wonen. De 
ChristenUnie vindt het belangrijk dat voor iedereen in onze gemeente plek 

is.  
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In dit kader vragen wij ook extra aandacht voor de 3 decentralisaties die 

aanstaande zijn. Van Rijkswege verandert de invulling voortdurend. Nu 
gaat uiteindelijk toch de persoonlijke verzorging niet naar de gemeenten 

waardoor het b.v. lastiger is om arrangementen af te spreken. De  
decentralisaties vragen veel tijd en zorgvuldigheid. We hebben het hier 

over de kwetsbaren in onze samenleving. Voor de ChristenUnie geldt dat 
niemand buiten de boot mag vallen. 

 
We nemen de Lange Rol naar beneden. Voor ons ligt het Dorpsplein met 

het Dorpshuis. Een huis dat gebouwd is door de inwoners van Gouderak, 
voor alle verenigingen. Net als voor veel Dorpshuizen en 

verenigingsgebouwen  in den lande is het ook voor de stichting ‘Het 
Dorpsleven’ moeilijk om in deze tijd de eindjes aan elkaar te knopen. Voor 

de ChristenUnie zijn verenigingen belangrijk voor de sociale cohesie van 

een dorp. De ChristenUnie wil dan ook niet dat het Dorpshuis verdwijnt. 
Maar het mag ook helder zijn dat er geen geld meer is om het ontstane 

financiële gat te dichten. Goede raad is duur. Voor ons is het van belang 
dat er een situatie gaat ontstaan die het Dorpshuis overeind houdt zonder  

heel veel gemeentelijke subsidie zodat ook na een herindeling een 
Dorpshuis kan blijven bestaan. Wij denken dat nader onderzoek naar 

mogelijkheden belangrijk is. 12. 
 

We rijden door de Karel Doormanlaan en komen uit bij het 
multifunctioneel gebouw ‘Het Rak’. Waar zich ook een Peuterspeelzaal en 

bibliotheek bevindt. Vorig jaar hebben wij verzocht om mogelijkheden te 
onderzoeken naar het handhaven van bibliotheken in de kernen met 

minder geld. Wij willen daar nu graag een reactie op krijgen. 13. 
Daarnaast wijzen wij op de peuterspeelzalen in onze gemeente. Belangrijk 

dat ze er zijn! Wij constateren ook dat de ruimten s’middags leeg staan. 

Welke mogelijkheden ziet het College om optimaal van deze ruimten 
gebruik te maken? 14. 

 
Als we terugrijden komen we uit op de Kranepoort. Daar is de afgelopen 

jaren veel veranderd. De school is weg, en na de ijsbaan is er nu een 
nieuwbouwproject verrezen met 22 levensloopgeschikte huurwoningen. 

Het is een mooi bouwwerk geworden die ook het aanzien van Gouderak 
goed doet, met uitzicht op de kerktoren.  

 
Aan de overkant van dit bouwwerk treffen we het dr. Boumanhuis. Hierin 

is de huisarts en de fysiotherapeut gevestigd. De verbouw van het 
Rabobankgebouw biedt ruimte aan meer instanties op het gebied van 

zorg. Wij vinden het belangrijk dat deze ruimte niet lang leeg blijft. 
Uiteraard is dit niet de directe verantwoordelijkheid van de gemeente, 

maar het College kan wel bij de eigenaar aan blijven dringen op werving.  
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Wij denken daarbij bijvoorbeeld aan een tandarts. 15. Ook dringen wij er 

bij het College op aan om het bezoek aan de bus voor borstkanker-
onderzoek voor de vrouwen uit onze gemeente zo laagdrempelig mogelijk 

te maken.  
 

We vervolgen onze weg en slaan bij het winkelcentrum linksaf, de 
Essendreef op. Ook daar wordt druk gebouwd, 12 woningen in 

verschillende categorieën. Woningen voor starters worden hier gemist. 

 

We gaan de rol op en slaan rechtsaf, een korte blik nog op de Zellingwijk. 
Een prachtig project en een aanwinst voor onze gemeente.   

 
We keren via de Dorpsstraat terug naar het gemeentehuis. De Dorpsstraat 

in Gouderak blijft een punt van zorg. Wij dringen er bij het College op aan 

om, wanneer de nieuwbouw woningen zijn opgeleverd, maatregelen te 
treffen om de Dorpsstraat minder gevaarlijk te maken en een beter 

aanzien te geven.16. 
 

We hebben veel van onze gemeente gezien. De afgelopen jaren is er flink 
geïnvesteerd. Wij vragen het College om actief na te blijven denken over 

de vraag hoe wij niet alleen de voorzieningen en het ondernemerschap in 
onze gemeente kunnen handhaven, maar ook kunnen verbeteren. Zeker 

met het oog op de aankomende herindeling. 17. 
 

Wij complimenteren het College en ambtelijk apparaat met het feit dat het 
serviceniveau voor de burgers gelijk is gebleven met minder fte’s. En ook 

dat de belastingen niet verder stijgen.  
 

We zijn weer terug en kijken nu vooruit. We richten ons op een 

mogelijke herindeling. Het wetsvoorstel is daarvoor naar de Tweede 
Kamer. Met deze programmabegroting zijn wij goed op weg om te laten 

zien wie wij als gemeente zijn en wat wij belangrijk vinden. Zorg voor 
ouderen, zwakken en jongeren. Maar ook voor gezinnen en 

alleengaanden. Voor natuur, werkgelegenheid en onderwijs. Wij moeten 
zorgvuldig omgaan met onze vrijwilligers, onze kinderen, de 

werkgelegenheid binnen onze gemeente en onze voorzieningen. Het blijft 
van belang dat we kritisch kijken waar het geld naar toe gaat. De 

afgelopen jaren hebben we die kritische lijn ingezet en dat heeft geleid tot 
waar we nu staan. Daarom mag er ook nu niets verspild worden maar 

worden ingezet voor onze inwoners. Het houdt ook in dat we met elkaar 
verantwoordelijk zijn en blijven voor onze gemeente, te beginnen met 

onze eigen woonplek. 
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Voor het komende jaar moet er veel gebeuren. Er zal veel werk moeten 

worden verzet in het kader van de nieuw te vormen gemeente maar ook 
met betrekking tot de decentralisaties. Dat zal van ons allemaal veel 

vragen. 
 

Voorzitter, ik ben aan het eind gekomen van onze beschouwing. Ik merkte 
al op dat ook het komende jaar veel van ons zal vragen. Van ons allen 

zoals we hier bij elkaar zijn. We mogen zorgdragen voor de inwoners van 
Ouderkerk, ieder op zijn of haar eigen plek en manier. En dat in een tijd 

waarin we worstelen met een crisis. Waar mensen zuchten en verlangen 
naar meer, anders, beter, naar zorg en omzien naar elkaar. In die tijd 

mogen wij dienstbaar zijn. Wij, als ChristenUnie weten ons daarbij 
gesteund door de God van hemel en aarde.  

 

Wij wensen dan ook het College, medewerkers en collega raadsleden de 
nabijheid en zegen toe van die God die ons opdraagt om tot zegen te zijn 

voor de mensen om ons heen. En ik verwijs daarbij naar psalm 127 uit de 
Groot Nieuws Bijbel, waar boven staat ‘De Heer geeft wat nodig is’. Mogen 

wij zo vooruit zien! 
 

Ouderkerk, 14 november 2013 
ChristenUnie, Arie Burger, Arjan Halma, Elisabeth van Zijl 

 
www.ouderkerk.christenunie.nl 
 
 
 
 

http://www.ouderkerk.christenunie.nl/

